

Inhalt

Jan C. Jansen

- Flucht und Exil im Zeitalter der Revolutionen. Perspektiven einer atlantischen Flüchtlingsgeschichte (1770er – 1820er Jahre)
Flight and Exile in the Age of Revolutions. Perspectives on an Atlantic Refugee History (1770s – 1820s) 495

Benjamin Brendel

- Experten von Krieg, Hass und Gewalt. Deutsche Nationalsozialisten im Ägypten der 1950er und 1960er Jahre im Blick von AA und CIA
Experts of War, Hatred and Violence. German National Socialists in 1950s and 1960s Egypt and Their Relations to the German Federal Foreign Office (AA) and the Central Intelligence Agency (CIA) 526

Jan-Henrik Friedrichs

- „Freie Zärtlichkeit für Kinder“. Gewalt, Fürsorgeerziehung und Pädophiliedebatte in der Bundesrepublik der 1970er Jahre
“Free Tenderness for Children.” Violence, Residential Child Care and the Debate on Pedophilia in 1970s West Germany 554

Thorsten Holzhauser

- Neoliberalismus und Nostalgie. Politische Re-Formationen und die Entstehung der Linkspartei im vereinten Deutschland
Neoliberalism and Nostalgia. Political Re-Formations and the Genesis of Germany’s Left Party 586

Volker Barth und Michael Homberg

- Fake News. Geschichte und Theorie falscher Nachrichten
Fake News. History and Theory of Fake and False News 619

Wissenschaftliche Nachrichten

Franz L. Fillafer

- Geschichte als Aufklärung. In memoriam Georg G. Iggers (1926 – 2017)
History as a Form of Enlightenment. In Memory of Georg G. Iggers (1926 – 2017) 643